
 
 

 
 
Caring Vets is een vereniging van dierenartsen die zich uitspreekt over structurele 
schendingen van dierenwelzijn. Het doel van Caring Vets is advies te geven over 

dierenwelzijn en ons in te zetten voor een betere bescherming van dieren. We laten 
onze stem laten horen gebaseerd op onze veterinaire expertise. 

 
Beste volksvertegenwoordigers, 

 
Caring Vets is blij dat u ervoor gekozen heeft om dierenwelzijn mee te nemen bij het 
toekennen van Provinciale sponsorgelden. 

 
Daartoe evalueert u vandaag de rapportage 'Dierenwelzijn Landbouwshow 

Opmeer 2022'.  
 
We hebben deze rapportage gelezen, de website en de Facebook pagina 

bekeken en voelden daarna de behoefte om onze kennis op het gebied van 
dierenwelzijn met u delen.  

 
In de rapportage is te lezen dat de organisatie zich alleen richt op de 

basisverzorging van de dieren; water, voer, stro en schaduw. Basisverzorging 
garandeert echter geen dierenwelzijn.  
 

Het dierenwelzijn wordt tijdens deze show op meerdere vlakken geschonden. 
Omwille van de tijd lichten we er enkele aspecten uit. 

 
Doordat de dieren onnatuurlijke handelingen moeten ondergaan in een vreemde, 

drukke omgeving treedt er onherroepelijk stress op. Enkele voorbeelden van dit 
dierenleed zijn: 
 

- De dieren worden uit hun kudde gehaald.  
- Het vervoer  

- De huisvesting op het evenement in de nabijheid van onbekende dieren 
en mensen 

- De keuringen op zich 

- De hoeveelheid mensen, in 2022 12000 bezoekers  
 

Bij het keuren van koeien wordt het exterieur beoordeeld op doorgefokte 
kenmerken.  

 
Bij de melkkoe is de vorm van het uier belangrijk, immers dit is het deel van de koe 
waar het om draait in de melkveehouderij. Men laat op de keuring het liefst een 

groot, en dus vol, uier zien. Hierdoor staat het uierweefsel lang op spanning wat 
pijnlijk is voor de koe en de kans op het ontstaan van een uierontsteking vergroot.  

 
Het is duidelijk dat bij deze keuring het welzijn van de koe niet centraal staat. Wij 

vinden het opmerkelijk dat er veel foto’s van deze pijnlijke volle uiers op de website 
en Facebook te vinden zijn. 
 

Om veel melk te kunnen produceren is de koe een geraamte geworden met een 
enorm uier. Al haar energie moet ze steken in de melkproductie wat lijdt tot 

problemen zoals uierontstekingen, kreupelheden en verwondingen.  



 
 

 
Na drie jaar melkgeven is het dier versleten en wordt ze geslacht terwijl ze van 
nature ruim 20 jaar oud kan worden. 
 

Een ander voorbeeld van doorgefokte kenmerken zijn de dikbillen bij koeien. Om 
steeds meer vlees te produceren zijn er rassen ontwikkeld die zó sterk bespierd zijn 

dat het kalf niet natuurlijk geboren kan worden. De billen van het kalf zijn te groot 
om het bekken van de moeder tijdens de geboorte te passeren. Vrijwel 100% van 

deze kalveren komt met een keizersnee ter wereld. Een keizersnee is een forse 
buikoperatie, die voor de koe pijn en risico’s met zich meebrengt. Een volstrekt 
dieronvriendelijke ontwikkeling. 

 

Tijdens springwedstrijden raken paarden regelmatig geblesseerd. U kunt zich 

voorstellen hoe pijnlijk het is als het dier met hoge snelheid de hindernis raakt.  
Daarbij geeft het landen na een sprong altijd een overbelasting van spieren, pezen 
en gewrichten.  

 
Vaak moet er gebruik gemaakt worden van dwangmiddelen zoals sporen, een 

zweep, opzetteugels of een bit met hefboomwerking om de paarden tot een 
sprong te dwingen.  

 
Onderzoek voor en na een wedstrijd toont aan dat 83% van de paarden letsels in 
de mond gekregen heeft. 

 
Tuigpaarden worden in onnatuurlijke en pijnlijke houdingen gedwongen. Het 

gebruik van oogkleppen en strakke staartbeugels wordt aanvaardbaar geacht. Dit 
dierenleed wordt niet herkend en als normaal zien.  
 

Bij al deze landbouw huisdieren komt het welzijn in de knel omdat een eigenaar iets 
mooi, spannend, goed of economisch belangrijk vind.  

 
Gelukkig zien we op dit gebied veranderingen. Minister Adema heeft onlangs 

bevestigd dat na het fokverbod van honden en katten met schadelijke uiterlijke 
kenmerken, ook een verbod op het houden van deze dieren op komst is.  
 

Het is geweldig dat dit voor honden en katten erkend wordt, een vooruitgang in 
dierenwelzijn.  Tegelijkertijd zou dit moeten gelden voor elke diersoort, ook voor 

landbouwhuisdieren.  
 

Deze verandering in denkwijze moet ergens beginnen.  
Door geen subsidie meer te geven, voor evenementen die deze achterhaalde 
manier van diergebruik in stand houden, geeft de Provincie het krachtige signaal 

dat dierenwelzijn er niet alleen op papier toe doet maar ook in de praktijk. 
 

Als dierenartsen vragen wij u dit evenement, waar de ongezond hoge productie 
van melkkoeien gestimuleerd wordt met veekeuringen, niet meer te sponsoren.  
 

Het is een slecht voorbeeld voor onze jongere generaties die zo leren dat dieren 
alleen nuttig zijn of dienen voor ons vermaak. 

 
De provincie en partijen zoals GL, D66 en PvdA hebben aangegeven dierenwelzijn 

belangrijk te vinden en de intrinsieke waarde van het dier te respecteren.  



 
 

 
Een betere toekomst voor dieren ligt mede in uw handen, verleng het 
sponsorcontract met de Landbouwshow Opmeer niet. 

Wij wensen u veel wijsheid bij uw beslissing. 

 

https://www.rda.nl/publicaties/zienswijzen/2021/11/18/zienswijze-dierwaardige-
veehouderij 
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